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Skriv på lättläst svenska

En fjärdedel av befolkningen är så kallade svaga läsare, av olika skäl och olika 
bakgrund. Gemensamt för alla är att deras rättigheter till delaktighet och 
inflytande underlåts genom att information som tillhandahålls av myndigheter 
och kommuner inte finns tillgänglig på lättläst svenska. Två av tre kommuner 
erbjuder till exempel inte lättläst webbinformation. 

Den som upplever sig ha möjlighet att påverka sin livssituation och sitt 
samhälle mår bättre än den som känner maktlöshet. En viktig del för att kunna 
känna sig delaktig och för att kunna påverka är tillgången till kunskap. 

Få av landets kommuner har till exempel en webbinformation som säkerställer 
kraven för lättläst svenska. Det finns också stora brister hos dem som har lättläst 
information. I första hand handlar det om att det är väldigt begränsat med 
tillgång till information men också om form, struktur och navigering.
Mer och mer kommunikation mellan offentliga institutioner och medborgare 
sker via nätet, och därför är det av största vikt att dessa tjänster också erbjuds på 
lättläst svenska. Gävle kommun bör se över möjligheterna att göra sin 
information tillgänglig på lättläst svenska.
Utredningar är en viktig del av den demokratiska processen som föregår de 
beslut vi tar i kommunfullmäktige. En sammanfattning på lättläst svenska borde 
vara en naturlig del av en utredning Det ökar tillgängligheten och möjliggör för 
personer som har svårigheter att tillgodogöra sig innehållet på den skrivna 
svenskan, som kännetecknar utredningarna, att ta del av slutsatserna och 
förslagen från utredaren. 

Tillgänglighet är ett viktigt politiskt mål och rätten att delta i det demokratiska 
samtalet ska omfatta alla. Demokrati förutsätter att alla ges möjlighet att delta 
på sina villkor. Det är rimligt att all relevant offentlig information, som riktar 
sig till medborgarna, också ska publiceras på lättläst svenska. Det är viktigt för 
många grupper som exempelvis personer med intellektuell funktionsnedsättning 
och nya svenskar med ett annat modersmål. 
Det är viktigt för att bredda det demokratiska samtalet och ge fler möjlighet att 
ta del av och ge sitt svar på viktiga statliga utredningar. 

Vänsterpartiet yrkar därför på att alla utredningar som utgör underlag till beslut 
i fullmäktige ska innehålla en sammanfattning på lättläst svenska.



Motionen på lättläst svenska

Alla mår bra av att bestämma över sitt eget liv.
För att göra det måste man först veta vilka rättigheter 
och skyldigheter man har.
Man måste också veta vad som händer i samhället. 
I dag får vi veta mycket sådant från internet.
Men många kan inte läsa vad som står där.
Var fjärde vuxen har svårt att läsa.
De missar alltså viktig information från myndigheter 
och kommuner.

Lättlästa texter skulle göra att fler blev delaktiga.
Men de flesta kommuner har inga lättlästa texter
på sina webbplatser.
Gävle kommun borde ta reda på
om det går att ge information på lättläst svenska.

Innan en kommun tar ett beslut
gör man ofta en utredning. 
Där står vad kommunen planerar att göra.
Utredningarna är en del av vår demokrati.
Men för att samhället ska vara tillgängligt för alla
måste viktig information finnas i lättläst form.
Om utredningarna fanns på lättläst svenska
skulle fler kunna läsa dem. 
De skulle också kunna säga vad de tycker
om kommunens planer.

Jag kräver därför att alla utredningar
som leder till att kommunen bestämmer något
ska finnas på lättläst svenska.

Tord Fredriksen


